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REVISTA PRESEI 

 

 Întâlnire istorică la Casa Albă. Klaus Iohannis şi Donald Trump au 

adoptat o declaraţie comună privind întărirea relaţiilor/ Preşedintele 

american susţine eforturile de eliminare a vizelor pentru români/ Trump 

consideră că România a făcut "progrese uriaşe" în combaterea corupţiei 
 

Preşedinţii Klaus Iohannis şi Donald Trump au adoptat, marţi, la Casa Albă, o declaraţie comună 

privind întărirea relaţiilor România-SUA, şeful statului spunând că întâlnirea cu omologul 

american a fost una foarte bună. Donald Trump, a afirmat, cu ocazia întrevederii cu omologul 

său român, Klaus Iohannis, intenţia consolidării parteneriatului cu România, prin intensificarea 

relaţiilor bilaterale militare şi comerciale, precum şi prin susţinerea eforturilor de eliminare a 

vizelor pentru români. 

 

"Am avut o întâlnire excelentă, o întâlnire bilaterală, am discutat cu preşedintele Trump, în mod 

pragmatic despre extinderea parteneriatului strategic, având un potenţial deosebit pe care 

împreună putem să îl valorificăm. Am spus că personal voi fi implicat în dezvoltarea 

parteneriatului. (...) Sunt convins că Parteneriatul va continua să genereze rezultate pozitive şi 

comunitatea transatlantică. Am adoptat împreună o declaraţie comună. E prima dată când am 

făcut acest pas şi în acest sens declaraţia e un document important pentru progresul 

parteneriatului strategic. Este esenţială dezvoltarea Parteneriatului în toate domeniile", a declarat 

Klaus Iohannis, după întâlnirea cu preşedintele american. 

Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, marţi seară, că a discutat cu şeful de stat american Donald 

Trump despre admiterea României în programul Visa Waiver, evitând însă să spună dacă s-au 

făcut paşi concreţi pentru eliminarea acestor vize. 

 

"Am discutat şi despre admiterea României în programul Visa Waiver, foarte importantă pentru 

cetăţenii români", a declarat Klaus Iohannis. 

Întrebat dacă s-au făcut paşi concreţi în privinţa eliminării vizelor, şeful de stat român a replicat: 

"Preşedintele Trump este foarte interesat de această tematică şi sunt convins că specialiştii din 

administraţia americană, împreună cu specialiştii noştri, vor găsi cele mai bune căi pentru a 

continua o îmbunătăţire a acestor aspecte". 

Preşedintele american Donald Trump a declarat, la scurt timp după ce l-a primit la Casa Albă pe 

preşedintele Klaus Iohannis, că SUA au o relaţie bună cu România, iar în America trăieşte o 

comunitate mare de români, care este apreciată. 

Întrebat de jurnalişti, la oportunităţile de imagini de la începutul întâlnirii, dacă va veni în 

România, preşedintele american a răspuns: "Mi-ar plăcea". Chestionat cu privire la moment, 

Donald Trump a spus doar că subiectul va fi discutat. 

 

https://www.mediafax.ro/externe/iohannis-dupa-intalnirea-cu-trump-am-discutat-despre-admiterea-romaniei-in-programul-visa-waiver-18300301
https://www.mediafax.ro/externe/iohannis-dupa-intalnirea-cu-trump-am-discutat-despre-admiterea-romaniei-in-programul-visa-waiver-18300301
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Preşedintele american a fost întrebat şi cu privire la vizele pentru români, dar nu a dat un 

răspuns. A făcut însă referire la relaţiile dintre SUA şi România. 

"Vă mulţumesc, este o onoare să fiu aici alături de preşedintele României. Am respect pentru ce 

face el şi pentru ce se întâmplă în România. Ştiu că lucrurile merg bine, avem o relatie foarte 

bună, mai bună decât oricând, relaţii comerciale foarte bune. Sunt foarte mulţi români aici, 

oameni extraordinari. Sunt foarte multe afaceri româneşti aici. Americanii iubesc românii, au o 

relaţie bună cu ei", a spus Donald Trump. 

"Este o plăcere să fiu aici şi avem ocazia să vorbim despre parteneriatul strategic. Facem tot ce 

se poate la nivelul NATO şi cred că suntem pe drumul cel bun în acest sens", a spus şi Klaus 

Iohannis. 

Donald Trump consideră că România a făcut "progrese uriaşe" în combaterea corupţiei 

Preşedintele SUA, Donald Trump, a observat, cu ocazia întrevederii cu omologul său român, 

Klaus Iohannis, că România se numără printre ţările care au probleme privind corupţia, dar a 

subliniat că Bucureştiul a făcut "progrese uriaşe" în combaterea acestui fenomen. 

 

"Au făcut eforturi foarte mari şi cred că este omul care poate rezolva problema corupţiei", a 

declarat Donald Trump în cursul întâlnirii cu preşedintele Klaus Iohannis. 

"Există un număr de ţări cu adevărat extraordinare, precum România, dar au o problemă imensă 

a corupţiei şi cred că aţi înregistrat progrese uriaşe", a subliniat liderul de la Casa Albă. 

Iohannis: A fost semnat un memorandum de înţelegere între cele două guverne privind 

tehnologia 5G 

Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat, marţi seară, după întâlnirea cu Donald Trump, că a fost 

semnat un memorandum între reprezentanţii celor două guverne privind tehnologia 5G. 

"Cu ocazia vizitei, a fost semnat un memorandum de înţelegere între cele două guverne privind 

tehnologia 5G, având în vedere importanţa securităţii reţelelor de comunicaţii wireless de 

generaţia a cincea pentru asigurarea prosperităţii, dar şi a securităţii naţionale", a declarat Klaus 

Iohannis. 

 

Iohannis şi Trump au discutat despre legea offshore şi OUG 114. Iohannis: Există o preocupare 

Preşedintele Klaus Iohannis a discutat, în cadrul întâlnirii sale cu şeful Statelor Unite, Donald 

Trump, despre securitatea energetică din România şi investiţiile americane în acest domeniu, 

Iohannis spunând că există o preocupare cu privire la legislaţia în domeniu. 

"Există preocuparea şi ea a fost adusă în discuţie într-o notă optimistă. Preşedintele Trump şi 

ceilalţi au exprimat aşteptarea ca legislaţia să fie ameliorată pentru a creşte atractivitatea pentru 

investitorii americani şi acest lucru se poate face", a spus preşedintele. 

Întrebat dacă posibila retragere ExxonMobile, companie americană, poate fi cauzată de 

prevederile legislative, preşedintele a completat: "Nu vreau să fac specualţii dar aceste lucruri au 

fost aduse în discuţie şi cred că vor fi aduse clarificări în perioada următoare". 

"Aceste chestiuni le va clarifica Guvernul. Noi, între preşedinţi, nu analizăm articole de lege, ci 

principii şi suntem de părere că România are potenţial bun şi că trebuie o legislaţie care să ofere 

predictibilitate",a completat preşedintele. 

https://www.mediafax.ro/externe/donald-trump-intalnirea-cu-iohannis-presedintele-american-a-fost-intrebat-de-vizele-pentru-romani-18299962
https://www.mediafax.ro/externe/donald-trump-intalnirea-cu-iohannis-presedintele-american-a-fost-intrebat-de-vizele-pentru-romani-18299962
https://www.mediafax.ro/externe/donald-trump-considera-ca-romania-a-facut-progrese-uriase-in-combaterea-coruptiei-18300238
https://www.mediafax.ro/externe/donald-trump-considera-ca-romania-a-facut-progrese-uriase-in-combaterea-coruptiei-18300238
https://www.mediafax.ro/politic/klaus-iohannis-dupa-intalnirea-cu-doanald-trump-a-fost-semnat-un-memorandum-de-intelegere-intre-guverul-romaniei-si-cel-al-sua-privind-tehnologia-5g-18300358
https://www.mediafax.ro/politic/klaus-iohannis-dupa-intalnirea-cu-doanald-trump-a-fost-semnat-un-memorandum-de-intelegere-intre-guverul-romaniei-si-cel-al-sua-privind-tehnologia-5g-18300358
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Măsurile din OUG 19/2019, care a modificat prevederile OUG 114/2018, vor avea un impact 

negativ asupra rezultatului din exploatare al OMV Petrom, de 40 de milioane de euro, arată 

raportul semestrial al companiei, publicat la sfârşitul lunii iulie. 

OMV Petrom anunţa în toamna anului trecut, după apariţia legii offshore, că a amânat luarea 

unei decizii privind investiţia în proiectul de explorare din Marea Neagră pentru 2019, din cauza 

Guvernului român, care a avut nevoie de prea mult timp pentru legea offshore. 

Explorarea blocului Neptun din Marea Neagră este un joint venture între OMV Petrom şi 

compania americană ExxonMobil. 

Iohannis l-a invitat pe Trump în România: Sperăm ca după alegerile din SUA să se şi întâmple 

 

Preşedintele Klaus Iohannis i-a adresat o invitaţie omologului său american Donald Trump, care 

i-a răspuns că îi va face plăcere să facă acest lucru. Iohannis a transmis că cel mai probabil vizita 

va avea loc după alegerile din SUA. 

Declaraţie comună Trump-Iohannis: Subliniem opoziţia noastră faţă de Nord Stream 2 

 

O declaraţie comună semnată de preşedintele Klaus Iohannis şi omologul său american Donald 

Trump transmite că securitatea energetică este securitate naţională.Aceştia subliniază opoziţia 

faţă de proiectul Nord Stream 2 care îi face pe aliaţii SUA dependenţi energetic faţă de Rusia. 

"România şi Statele Unite recunosc că securitatea energetică este securitate naţională. Subliniem 

opoziţia noastră faţă de Nord Stream 2 şi alte proiecte care îi fac pe aliaţii şi partenerii noştri 

dependenţi energetic faţă de Rusia. Resursele de gaze naturale din România au potenţialul de a 

creşte prosperitatea statelor noastre, precum şi de a întări securitatea energetică a Europei. 

România şi Statele Unite vor analiza modalităţi de îmbunătăţire a climatului investiţional în 

domeniul energiei în beneficiul ambelor ţări. Mai mult, încurajăm puternic colaborarea strânsă a 

industriilor noastre pentru a sprijini obiectivele României în domeniul energiei nucleare civile", 

arată o declaraţie comună semnată de preşedintele României Klaus Iohannis şi de cel al SUA, 

Donald Trump. 

 

(sursa: Mediafax) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.mediafax.ro/externe/iohannis-l-a-invitat-pe-trump-in-romania-speram-ca-dupa-alegerile-din-sua-sa-se-si-intample-18300420
https://www.mediafax.ro/externe/iohannis-l-a-invitat-pe-trump-in-romania-speram-ca-dupa-alegerile-din-sua-sa-se-si-intample-18300420
https://www.mediafax.ro/externe/iohannis-l-a-invitat-pe-trump-in-romania-speram-ca-dupa-alegerile-din-sua-sa-se-si-intample-18300420
https://www.mediafax.ro/politic/presedintii-klaus-iohannis-donald-trump-au-adoptat-declaratie-comuna-privind-intarirea-relatiilor-intalnire-casa-alba-presedintele-sua-pledeaza-consolidarea-parteneriatului-romania-sustinerea-18296878
https://www.mediafax.ro/politic/presedintii-klaus-iohannis-donald-trump-au-adoptat-declaratie-comuna-privind-intarirea-relatiilor-intalnire-casa-alba-presedintele-sua-pledeaza-consolidarea-parteneriatului-romania-sustinerea-18296878
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 CRIZA din coaliţia de guvernare. Reacţiile liderilor locali: Am fost aliaţi doar 

ca să le fie bine unora mai mari/ ”Şantajul l-a inventat PSD” 

 
ALDE este un partener serios şi din acest motiv a avut de pierdut, spune vicepreşedintele ALDE 

Gorj, Robert Filip. „Din punctul meu de vedere, oricum suntem despărţiţi (de PSD - n.r.) de 

foarte mult timp", adaugă acesta. PSD arată pe zi ce trece un dublu limbaj în ceea ce priveşte 

coaliţia de guvernare, susţine Ovidiu Gheorghe Tocaciu, preşedintele ALDE Sibiu. Potrivit 

acestuia, Dăncilă negociază majorităţi pe la colţuri cu diverse formaţiuni pentru a asigura o nouă 

formulă parlamentară. 

 

ALDE este un partener serios şi din acest motiv a avut de pierdut, spune vicepreşedintele ALDE 

Gorj, Robert Filip. „Din punctul meu de vedere, oricum suntem despărţiţi (de PSD - n.r.) de 

foarte mult timp", adaugă acesta. 

Robert Filip, vicepreşedinte al ALDE Gorj, a declarat, pentru MEDIAFAX, că în cazul în care 

coaliţia a funcţionat şi în ţară aşa cum a funcţionat în Gorj, atunci „am fost aliaţi doar ca să le fie 

bine unora mai mari şi aceştia mai mici să sufere”. 

”Consider că viziunea noastră ca partid, la nivel de ţară şi la nivel de judeţ, este una mult mai 

sănătoasă şi mai constructivă decât cea a PSD-ului. Nu am reuşit ca să ne impunem cu adevărat 

punctul de vedere, câteva lucruri care erau totuşi esenţiale pentru un cadru legislativ mai sănătos. 

Consider că tot timpul acesta am fost nişte parteneri serioşi, iar pentru faptul că am fost parteneri 

serioşi am avut de pierdut. Cred că şantajul l-a inventat PSD-ul, nu ALDE, de-a lungul timpului. 

Din punctul meu de vedere, oricum suntem despărţiţi de foarte mult timp", a spus Robert Filip.  

La şedinţa coaliţiei de luni au participat, potrivit unor surse politice, Mihai Fifor şi Eugen 

Teodorovici, care au aşteptat aproximativ 20 de minute să vină Viorica Dăncilă, reprezentanţii 

PSD anunţând că premierul urmează să vină. În cele din urmă, discuţia a început fără liderul 

Executivului, nefiind dat un argument legat de absenţa Vioricăi Dăncilă de la şedinţa cu ALDE. 

Ulterior, secretarul general PSD, Mihai Fifor, a declarat că luni a avut loc o nouă şedinţă a 

coaliţiei PSD-ALDE, catalogând discuţia drept una "productivă" şi precizând că relaţiile din 

interiorul alianţei sunt stabile şi funcţionale. Mihai Fifor nu a făcut însă nicio trimitere la absenţa 

Vioricăi Dăncilă de la şedinţă. 

Alianţa cu ALDE trebuie să continue. E ca într-o familie, mai intervin discuţii 

Alianţa cu ALDE trebuie să continue, spune preşedintele PSD Cluj, deputatul Horia Nasra. O 

alianţă e ca o familie, mai intervin discuţii, dar în final contează măsurile, adaugă acesta. 

Horia Nasra a declarat, marţi, corespondentului MEDIAFAX, că în contextul alegerilor 

prezidenţialelor, o coaliţie de stânga poate învinge candidatul dreptei. 
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„Nici ALDE nici noi nu trebuie să facem greşeala din 2014, când a fost destructurată Uniunea 

Social Liberală! În 2016 am plecat la drum cu cei din ALDE şi consider că formula actuală 

trebuie păstrată, ba chiar în contextul prezidenţialelor o coaliţie de stânga poate învinge 

candidatul dreptei. La nivel central, liderii PSD vor avea oricâte discuţii sunt necesare cu 

partenerii de la ALDE pentru continuarea colaborării. Ca într-o familie, în viaţa de zi cu zi mai 

intervin discuţii, însă, la final, doar măsurile bune pentru oameni trebuie să conteze”, a spus 

Nasra. 

Călin Popescu Tăriceanu a declarat, într-un interviu acordat MEDIAFAX, că Guvernul 

funcţionează din inerţie şi nu vrea să facă parte dintr-un Executiv "impotent". Liderul ALDE a 

avut, totodată, discuţii cu Pro România pentru a forma o alianţă. 

ALDE a solicitat PSD să vină cu un nou program de guvernare şi cu o restructurare 

parlamentară, dar acest lucru a fost respins de Viorica Dăncilă, care a anunţat că va merge pe 

varianta unei remanieri. 

Viorica Dăncilă a mai cerut ALDE să îşi asume responsabilitatea guvernării şi să înţeleagă că un 

partid nu poate să fie şi la putere şi în Opoziţie. 

De asemenea, liderul PSD a afirmat că dacă nu va găsi consens cu ALDE, va căuta sprijin în alte 

formaţiuni politice. 

Secretarul general PSD, Mihai Fifor, a anunţat că luni a avut loc o nouă şedinţă a Coaliţiei PSD-

ALDE, catalogând discuţia drept una "productivă" şi precizând că relaţiile din interiorul alianţei 

sunt stabile şi funcţionale. Acesta nu a făcut însă nicio trimitere la absenţa Vioricăi Dăncilă de la 

şedinţă. 

ALDE Sibiu: PSD arată un dublu limbaj. Dăncilă negociază majorităţi pe la colţuri 

PSD arată pe zi ce trece un dublu limbaj în ceea ce priveşte coaliţia de guvernare, susţine Ovidiu 

Gheorghe Tocaciu, preşedintele ALDE Sibiu. Potrivit acestuia, Dăncilă negociază majorităţi pe 

la colţuri cu diverse formaţiuni pentru a asigura o nouă formulă parlamentară. 

 

Referindu-se la întâlnirea coaliţiei de luni, ALDE Sibiu susţine că răspunsul PSD faţă de poziţia 

ALDE privind măsurile ce trebuie luate pentru „restartarea actului de guvernare” nu a putut fi 

abordat. 

„Aşteptăm ca, odată cu reprogramarea întâlnirii, cel mai probabil pentru miercuri, prim-ministrul 

să ne prezinte cu claritate care este, între relansare şi supravieţuire, opţiunea sa în privinţa 

activităţii Guvernului. PSD arată pe zi ce trece un dublu limbaj în ceea ce priveşte coaliţia de 

guvernare. Pe de o parte, în public, doamna premier spune că vrea ca actuala coaliţie să 

funcţioneze, spune că nu vrea să plece ALDE de la guvernare. Pe de altă parte, însă, despre 

aceeaşi doamnă Dăncilă aflăm cum negociază majorităţi pe la colţuri cu diverse formaţiuni, cu 
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principalul scop de a asigura o nouă formulă parlamentară care să-i ofere continuarea 

guvernării", arată Ovidiu Gheorghe Tocaciu, preşedintele ALDE Sibiu. 

Acesta adaugă că, „spre deosebire de PSD, ALDE a acţionat în cadrul acestei alianţe întotdeauna 

corect, fără a avea agende ascunse, fără a avea planuri de rezervă”. 

„Duplicitatea nu e altceva decât o caracteristică a celor inconsecvenţi, iar ţara trebuie condusă pe 

o linie trasată clar, fără abateri în funcţie de interesele pe care fiecare moment ni le prezintă. 

Poziţia fermă a domnului Călin Popescu Tăriceanu ne dă convingerea că în ALDE direcţia este 

clară, fără abateri de la înţelegerile iniţiale. Trag nădejde că în al 12-lea ceas, PSD se va trezi din 

această atitudine adolescentină, iar fidelitatea abordată de ALDE se va regăsi în întreaga 

coaliţie”, spune şi Traian Stoiţă, secretar coordonator ALDE Sibiu. 

La şedinţa coaliţiei de luni au participat, potrivit unor surse politice, Mihai Fifor şi Eugen 

Teodorovici, care au aşteptat aproximativ 20 de minute să vină Viorica Dăncilă, reprezentanţii 

PSD anunţând că premierul urmează să vină. În cele din urmă, discuţia a început fără liderul 

Executivului, nefiind dat un argument legat de absenţa Vioricăi Dăncilă de la şedinţa cu ALDE. 

Ulterior, secretarul general PSD, Mihai Fifor, a declarat că luni a avut loc o nouă şedinţă a 

coaliţiei PSD-ALDE, catalogând discuţia drept una "productivă" şi precizând că relaţiile din 

interiorul alianţei sunt stabile şi funcţionale. Mihai Fifor nu a făcut însă nicio trimitere la absenţa 

Vioricăi Dăncilă de la şedinţă. 

 

(Sursa:Mediafax) 
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 Daniel Constantin: Călin Popescu Tăriceanu este rebut politic/ Varujan 

Vosganian: Declaraţiile sunt ale foştilor membri ALDE 

Purtătorul de cuvânt al ALDE Varujan Vosganian a declarat că se încearcă împiedicarea unei 

alianţe între Pro România şi ALDE prin exagerarea unor declaraţii care sunt considerate tensiuni 

între cele două partide, în contextul în care Daniel Constantin l-a catalogat pe Tăriceanu drept 

"rebut politic" 

"Îmi dau seama că o posibilă alianţă între ALDE şi Pro România creează nelinişte în scena 

politică, pentru că o astfel de alianţă obligă celalte partide la atitudinile clare faţă de actul de 

guvernare, fie în sensul contestării, fie al sprijinirii explicite sau implicite ale guvernării. Din 

acest motiv, se încearcă prin diverse modalităţi împiedicarea acestei alianţe iar una dintre 

modalităţi este tentativa de a exagera anumite declaraţii socotindu-le ca fiind tensiuni în relaţia 

dintre ALDE şi Pro România", a declarat, marţi, pentru MEDIAFAX, purtătorul de cuvânt al 

ALDE, deputatul Varujan Vosganian. 

De asemenea, el consideră că declaraţiile din ultima vreme ale unor foşti membri ALDE nu sunt 

în spiritul negocierilor dintre liderii celor două partide. 

"De fapt, singurele declaraţii care nu sunt în spiritul discutat între conducerile celor două partide 

aparţin unor deputaţi Pro România care au părăsit grupurile parlamentare ALDE înaintea 

congresului din 2018. Poziţiile acestor parlamentari, care nu sunt mulţi la număr, pot fi de înţeles 

din moment ce ei au părăsit ALDE şi acum se pun în situaţia de a reîncepe dialogul cu ALDE. 

Numărul lor este restrâns şi nu reprezintă poziţia Pro România. Nu comentăm declaraţiile lor 

decât în acest context ai biografiei politice proprii şi dialogul nostru cu Pro România merge 

înainte", a afirmat politicianul. 

Reacţia lui Varujan Vosganian vine în contextul în care vicepreşedintele Pro România Daniel 

Constantin a declarat că nu va accepta niciodată o alianţă cu ALDE, catalogându-l pe Călin 

Popescu Tăriceanu drept "un rebut politic". 

"O face dintr-un simplul motiv, că domnul Tăriceanu în acest moment caută şi eu cred că decizia 

este luată în ALDE, să iasă de la guvernare, sperând că vor face această alianţă cu Pro România. 

Eu, ca fondator al Pro România, niciodată nu o să fiu de acord să facem orice fel de combinaţie 

politică cu domnul Tăriceanu. Nu o să fiu de acord cu acest lucru din multe puncte de vedere: 

neseriozitatea domnului Tăriceanu, chestiuni personale pe care le am cu dl Tăriceanu, am plecat 

de acolo pentru că mi-am dat seama ce fel de om este şi multă lume şi-a dat seama. (...) Pro 

România s-a construit pentru viitor. Tăriceanu este un rebut politic. Asta au zis cetăţenii la vot", 

a spus Daniel Constantin la Realitatea TV. 
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Daniel Constantin a fost exclus în anul 2017 din ALDE pe motiv că s-a opus deciziilor partidului 

şi a adoptat poziţii duplicitare în legătură cu ALDE. Ulterior, Daniel Constantin s-a înscris în 

formaţiunea lui Victor Ponta, Pro România, devenind vicepreşedinte al partidului.  

 (sursa: Mediafax) 

 

 Dăncilă, mutare-surpriză: Voi da OUG! Închisoare pe viaţă pentru criminali, 

violatori, pedofili 

Premierul Viorica Dăncilă a anunţat joi, în cadrul unei conferinţe de presă susţinute alături de 

ministrul interimar de Interne Mihai Fifor, că Guvernul va da o ordonanţă de urgenţă care să 

prevadă închisoare pe viaţă pentru criminali, violatori şi pedofili. 

"Astăzi s-au împlinit două săptămâni de la primul apel al Alexandrei. Tragedia de la Caracal ne-a 

adus în faţă imaginea unei cruzimi inimaginabile care ne-a arătat foarte limpede că împotriva 

criminalităţii trebuie să ducem un adevărat război. Ne-a arătat că trebuie să schimbăm legi, 

reguli, oameni din funcţii, atitudini", a declarat Viorica Dăncilă. 

Şefa Guvernului susţine că nu a ezitat "nicio secundă" să facă schimbările necesare în aceste 

două săptămâni şi nu va ezita nici de acum înainte. 

"Aşa cum ştiţi, am demis întreaga conducere a instituţiilor responsabile şi, mai departe, pe toţi 

cei ce au gestionat atât de greşit acest caz. Există anchete în desfăşurare pentru modul în care 

aceşti oameni au acţionat. Cine nu îşi înţelege misiunea şi nu poate rezona cu ea, pleacă. Cine îşi 

bate astfel joc de instituţia pe care o reprezintă, pleacă. Iar cine trebuie să suporte implicaţiile 

legale pentru greşelile lui, o va face. Vor fi sancţionaţi, fiecare, pentru orice eroare dovedită, aşa 

încât să rămână cei care îşi fac bine meseria, cei pentru care primează interesul cetăţeanului. Sunt 

mulţi profesionişti şi oameni dedicaţi în acest sistem. Să nu ne pierdem încrederea în ei şi în 

instituţiile pe care le reprezintă! Pentru că instituţiile statului trebuie să rămână puternice. Este 

obligatoriu pentru orice stat european, pentru orice democraţie consolidată", a afirmat Viorica 

Dăncilă. 

În acelaţi timp, şefa PSD arată că a instituit un grup de lucru interministerial privind 112 ce a 

elaborat deja un pachet de 14 măsuri care vor fi puse în aplicare pentru eficientizarea timpilor de 

răspuns în situaţii critice. 

"Simultan, am lansat în dezbatere publică un proiect de lege care aduce modificări esenţiale 

pentru îmbunătăţirea modului în care sunt căutate persoanele dispărute şi felul în care se 

intervine pentru localizarea acestora. Vom lansa în următoarele săptămâni platforma Guvernului 

pentru ordine şi siguranţă, punct central de informare şi dialog pe aspecte ce ţin de respectarea 

legii şi siguranţa românilor. Totodată, Ministerul Justiţiei a demarat o analiză a legislaţiei penale 

în cazul infracţiunilor grave şi foarte grave şi va aduce propuneri de modificare a legii, inclusiv 

pentru înăsprirea pedepselor. În calitate de prim-ministru, voi da ordonanţele de urgenţă necesare 

şi voi trimite adrese către preşedinţii celor două camere ale Parlamentului pentru convocarea în 

sesiune extraordinară", a precizat Viorica Dăncilă. 
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Potrivit premierului, aceste modificări legislative trebuie dezbătute şi implementate imediat, 

lucru pe care şi-l asumă personal. 

"Şi vă mai promit un lucru: Am spus că vreau sancţiuni drastice pentru criminali, violatori şi 

pedofili. Voi da o ordonanţă de urgenţă pentru instituirea pedepsei cu închisoarea pe viaţă, 

respectiv înăsprirea pedepselor pentru aceste fapte. Am zero toleranţă pentru lipsa de umanitate 

şi lipsa de respect faţă de cetăţean. Am zero toleranţă pentru greşeli – de la atitudini lipsite de 

responsabilitate şi profesionalism, la erori de procedură şi nerespectarea legii. Eu nu pot să 

accept ca în mandatul meu de prim-ministru românii să se teamă! Vom reforma acest sistem, 

vom corecta de urgenţă tot ceea ce este greşit şi vom institui mecanismele de prevenţie pentru ca 

tragedii precum cea de la Caracal să nu mai aibă loc vreodată", a conchis Viorica Dăncilă. 

(sursa: epochtimes-romania) 

 

 

 Fifor: Îi răspund ipocritului şi oportunistului suprem. Domnule Cioloş, 

degeaba aţi fost premier! 

Secretarul general al PSD Mihai Fifor l-a acuzat, sâmbătă, pe fostul premier tehnocrat Dacian 

Cioloş că nu are o „minimă decenţă” şi, indirect, că foloseşte tragedia de la Caracal „ca 

instrument politic”. 

„Îi răspund ipocritului şi oportunistului suprem al politicii româneşti Dacian Cioloş că şi 

dumnealui putea să ‘întărească legislaţia’, dacă atât a înţeles din mesajul premierului. Aici 

vorbim de un referendum naţional de consultare pentru introducerea unor măsuri radicale, cum ar 

fi pedeapsa cu închisoarea pe viaţă sau castrarea chimică pentru pedofili, violatori şi criminali”, a 

declarat Fifor. 

Potrivit liderului PSD, vorbim de măsuri drastice, care să cureţe societatea românească de astfel 

de fapte monstruoase şi să nu permitem ca ceea ce s-a întâmplat la Olt să se repete vreodată. 

„Pentru oameni lipsiţi de o minimă decenţă, ca domnul Cioloş, a făcut premierul Dăncilă apel ca 

tragedia de la Caracal să nu fie folosită ca instrument politic şi, cu atât mai puţin, electoral. 

Domnule Cioloş, degeaba aţi fost premier”, a precizat Fifor. 

Reacţia lui Fifor vine ca răspuns la acuzaţiile pe care Dacian Cioloş le lansase în spaţiul public 

pe reţeaua de socializare, în care acuza premierul că „a uitat că se află la guvernare” şi că „ar fi 

trebuit să ştie de la colegii de partid şi de guvern că nu e nevoie de convocarea unui referendum 

pentru înăsprirea pedepselor pentru crimă, viol şi pedofilie, este nevoie de întărirea legislaţiei, 

[...] adică de exact opusul a tot ceea ce face PSD de ani buni încoace”. 

„Aşa cum au masacrat legislaţia penală în favoarea infractorilor, doamna Dăncilă şi colegii 

dumneaei ar putea foarte simplu să o şi repare. Lansarea ideii unui referendum arată că, de fapt, 

nu are de gând să facă acest lucru”, a punctat Cioloş. 

(sursa: epochtimes-romania) 
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 Iordache, despre acţiunea lui Dragnea în instanţă: Bate câmpii 

„Bate câmpii. Noi nu mai aveam preşedinte. Am modificat statutul, apoi am organizat alegeri“, 

susţine Florin Iordache, după ce Dragnea a atacat în instanţă numirea Vioricăi Dăncilă la şefia 

PSD. Potrivit lui Iordache, Dragnea încearcă, de fapt, să lege dosarul în care a fost condamnat de 

statutul PSD. 

Considerat cândva unul dintre executanţii fideli ai lui Liviu Dragnea, deputatul Florin Iordache 

susţine că acţiunea prin care fostul lider PSD contestă în instanţă alegerea Vioricăi Dăncilă la 

şefia partidului va fi respinsă, întrucât PSD a modificat legal statutul partidului, 

relatează Adevărul. 

„Bate câmpii. Conform statutului, Liviu Dragnea şi-a pierdut calitatea de membru PSD în 

momentul în care a fost arestat. Noi nu mai aveam preşedinte. Statutul vechi spunea că 

preşedintele este ales de toţi membrii de partid. Noi am modificat statutul, astfel încât 

preşedintele să fie ales numai cu votul delegaţilor, la Congres. Pe noul statut, Viorica Dăncilă a 

fost aleasă preşedinte. Orice modificare de statut trebuie validată de instanţă. Acţiunea lui 

Dragnea a intervenit în procesul de validare a noului statut. Încearcă să lege dosarul în care a fost 

condamnat de statut, făcând trimitere la organizaţia Teleorman, acolo unde erau membre de 

partid cele două femei din dosar, dar pe mine mă pierde juridic. Nu sunt şanse să aibă câştig de 

cauză în instanţă“, a explicat Florin Iordache pentru Adevărul. 

Declaraţiile lui Florin Iordache vin în contextul în care fostul lider PSD Liviu Dragnea a depus o 

solicitare în calitate de intervenient, prin care cere anularea alegerii Vioricăi Dăncilă în funcţia 

de preşedinte al partidului, dar şi a lui Mihai Fifor în funcţia de secretar general. Cererea a fost 

depusă de avocata lui Liviu Dragnea, după Congresul PSD şi a fost declarată admisibilă în 

principiu de Tribunalul Bucureşti, susţine Antena 3. 

Concret, Dragnea reclamă faptul că a fost ales de toţi membrii partidului, însă nu a fost revocat 

de toţi membrii, aşa cum spune statutul. 

(sursa: Adevarul) 
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 Liderul senatorilor PNL: Bugetarii trebuie să accepte să muncească fără 

vouchere şi pensii speciale/ Olguţa Vasilescu: Să îi votaţi masiv! Că vă promit 

doar de-ale „bune” 

Liderul senatorilor PNL Florin Cîţu a declarat că salariile bugetarilor sunt duble comparativ cu 

cele din sectorul privat. Liberalul a precizat că, în acest context, bugetarii trebuie să fie de acord 

să lucreze fără a primi vouchere, tichete de vacanţă, sporuri şi pensii speciale. 

Vine momentul adevărului! În medie salariile nete ale bugetarilor sunt duble faţă de cele din 

sectorul privat. DUBLE! Dar comparaţia nu este corectă. Nu surprinde toate informaţiile. 

Bugetarii primesc tichete de vacanţă, tot felul de sporuri, zile libere şi cel mai important 

siguranţa că indiferent de cât prost îşi fac meseria nu pot să concediaţi. Tot ce primesc în plus 

bugetarii este susţinut de taxe plătite de privaţi”, a scris Florin Cîţu, pe Facebook. 

Liberalul mai spune că bugetarii sunt privilegiaţii societăţii, iar toţi românii, atât cei din ţară cât 

şi cei din diaspora lucrează pentru ca bugetarii să trăiască bine. 

 

„Este clar că bugetarii sunt privilegiaţii societăţii. Fără niciun dubiu. Trebuie să avem curajul să 

recunoaştem TOŢI acest lucru. Restul românilor, din ţara şi din străinătate, muncesc pentru că 

bugetarii să trăiască bine, chiar dacă majoritatea sunt praf la locul de muncă. (Există o parte 

dintre bugetarii care merită fiecare leu pe care îl primesc. Ei sunt singurii care rămân în 

guvernarea liberală.) O DISCRIMINARE nenorocită care trebuie să dispară din societate. 

AJUNGE!!!”, a completat Cîţu. 

Liderul senatorilor PNL propune două soluţii pentru a remedia situaţia din sectorul public.  

„Sunt două soluţii pentru a elimina acesta discriminare promovată şi susţinută de guvernele 

socialiste. Dacă bugetarii vor să-şi păstreze aceste beneficii atunci trebuie să accepte să plătească 

taxe mai mari pe venit decât cei din sectorul privat. Nu este o soluţie optimă. Taxele 

distorsionează comportamentul şi am avea alte probleme neprevăzute. Ar funcţiona doar în cazul 

pensiilor speciale şi al veniturilor din prezenţa în diferite consilii de administraţie- adică taxarea 

sinecurilor. 

Rămâne această soluţie. Bugetarii trebuie să accepte să muncească fără vouchere, tichete de 

vacanţă, tot felul de sporuri, pensii speciale şi mai ales trebuie să accepte să fie concediaţi atunci 

când nu-şi fac treabă. A lucra în sectorul public nu trebuie să mai arate că un premiu. Că şi cum 

cel care ajunge acolo a câştigat la loterie şi este aranjat pe viaţă. Este inadmisibil să dai şpagă să 

lucrezi în sectorul public când economia privat importă forţă de muncă din exterior! Acest sistem 

bolnav şi falimentar implementat de PSD+ALDE DISPARE cu venirea liberalilor la guvernarea 

României!”, a explicat liberalul. 

Florin Cîţu mai atrage atenţia că reprezentanţii Comisiei Naţionale de Strategie şi Prognoză încă 

nu au public estimările de vară, cu toate că avem deja o rectificare bugetară, iar datele trebuiau 

publicate în luna iulie. 
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„CNSP (Comisia Naţională de Strategie şi Prognoză - n.r.) încă nu a publicat estimările de vară 

deşi avem o rectificare bugetară. Trebuiau publicate în iulie. Sigur şi-au încasat salariile. Le-au 

încasat şi atunci când NU au făcut studiu de impact pentru legea salarizării, legea pensiilor, OUG 

114 etc. Curtea de Conturi nu a investigat execuţia bugetară de anul trecut, nici pe cea de acum 

doi ani şi nu dă semne că vrea să investigheze această rectificare bugetară. Dar salariile le 

primesc. La fel şi pensiile speciale. ANAF… trebuie restructurat din temelii. Zilnic primesc de la 

cetăţeni exemple de abuzuri ale funcţionarilor ANAF. Abuzuri pentru care aceştia nu plătesc 

niciodată”, mai afirmă Cîţu. 

 

Senatorul PNL conchide că multe instituţii publice trebuie reformate. 

„CNSP, ASF, ANAF, Curtea de Conturi, MAI, CNAS etc.. instituţii care ar fi trebuit să-i 

protejeze pe români de ABUZURILE infractorilor de la PSD+ALDE nu-şi fac treaba. Dar 

primesc salarii, sinecuri şi pensii speciale. AJUNGE!”, concluzionează liberalul. 

Olguţa Vasilescu, atac la PNL: Să îi votaţi masiv! Că vă promit doar de-ale „bune” 

Deputatul PSD Lia Olguţa Vasilescu a ironizat PNL, pe fondul propunerii ca bugetarii să renunţe 

la vouchere, sporuri şi pensii speciale, precizând că în acest caz liberalii trebuie votaţi masiv 

deoarece „promit doar de-ale «bune»”. 

 

„Păi, zic să îi votaţi masiv! Că vă promit doar de-ale «bune»... Ce o să-l mai plângeţi pe Băsescu! 

Da! Pe Băsescu! Ăştia sunt mai răi şi mai fomişti ca el... Guvernul PSD o să vi se para fantastic 

şi de neînchipuit!”, a scris fostul ministru al Muncii Lia Olguţa Vasilescu, pe Facebook. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Sesiune extraordinară la Camera Deputaților. Marcel Ciolacu: 'Le 

sugereaz colegilor din opoziție ca, din respect pentru cetățeni, să își facă mai 

bine temele atunci când înaintează astfel de propuneri' 

Președintele Camerei Deputaților, Marcel Ciolacu, anunță că a decis convocarea ședinței 

Biroului permanent al Camerei pentru luni, 26 august, de la ora 12.30, în vederea stabilirii 

proiectului programului de lucru în această perioadă. 

Anunțul acestuia vine după ce Opoziția a cerut întrunirea Camerei Deputaților în sesiune 

extraordinară, în intervalul 26-30 august 2019. 

De asemenea, ședința de plen a Camerei Deputaților va avea loc, luni, începând cu ora 14.00, 

pentru aprobarea ordinii de zi și a programului sesiunii extraordinare. 

Ciolacu îi taxează dur pe colegii săi din opoziție care, din neatenție sau neștiință, au 

solicitat dezbaterea în sesiunea extraordinară a Camerei Deputaților a unui proiect de lege care 

este de competența Senatului ca primă Cameră sesizată (L 333/2019). 

"Le sugerează colegilor din opoziție ca, din respect pentru cetățeni și pentru această instituție, să 

își facă mai bine temele atunci când înaintează astfel de propuneri. 

Ar fi cea mai bună cale pentru a preîntâmpina anumite situații jenante așa cum sunt, din păcate, 

cele din această adresă în care solicită dezbaterea în sesiunea extraordinară a Camerei 

Deputaților a unui proiect de lege care este de competența Senatului ca primă Cameră sesizată (L 

333/2019)", spune Ciolacu. 

Președintele Camerei Deputaților mai spune că, în același registru, referitor la amnistie și 

grațiere, "o simplă consultare pe site-ul Camerei a fișei acestui proiect de lege ar fi fost 

lămuritoare pentru a constata că termenul pentru depunerea raportului este 4 septembrie 2019, 

adică în prima săptămână a sesiunii ordinare a Camerei. În plus, așa cum am transmis în repetate 

rânduri, îmi doresc ca la orice dezbatere cu privire la justiție să fie prezente în mod obligatoriu 

instituțiile implicate, asociațiile magistraților și societatea civilă" 

În ceea ce privește abrogarea în totalitate a OUG 114, în sensul dorit de opoziție, Ciolacu 

menționează că "acest lucru ar avea un impact social extrem de negativ pentru milioane de 

români". 

"Astfel, reprezentanții partidelor de opoziție ar trebui să clarifice până la începutul sesiunii 

extraordinare dacă sunt de acord să nu mai crească pensiile de la 1 septembrie, dacă vor să fie 

tăiate salariile din construcții la fel cum s-au exprimat deja pentru sectorul IT, dacă vor să dea 

frâu liber creșterilor de prețuri la gaze naturale și energie electrică pentru populație sau dacă vor 

ca peste un milion de români cărora le-a fost restituită taxa auto să fie nevoiți să o înapoieze 

statului. Toate acestea erau prevederi din OUG 114", adaugă PSD-istul. 
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Totodată, în legătură cu abrogarea legii recursului compensatoriu, Ciolacu amintește opoziției că 

acesta a fost un proiect inițiat de fostul ministru al Justiției, Raluca Prună, în timpul guvernului 

Cioloș, ca urmare a angajamentelor statului român de rezolvare a problemelor condițiilor din 

penitenciare care au făcut obiectul unor condamnări repetate la CEDO. 

"Am încredere că membrii opoziției vor analiza cu seriozitate toate aceste aspecte, vor renunța la 

calculele politice personale și vor da dovadă de responsabilitate, astfel încât în sesiunea 

extraordinară de săptămâna viitoare să avem o dezbatere consistentă cu rezultate concrete în 

beneficiul românilor", conchide Ciolacu. 

(sursa: B1.ro) 

 

 

 Răzvan Cuc, anunț de ultimă oră: 'Luni vom semna cu o firmă din Turcia 

ultima secţiune din Centura de Sud a Capitalei' 

Contractul pentru ultima secţiune din Centura de Sud a Capitalei la profil de autostradă va fi 

semnat luni cu o firmă din Turcia, a declarat, marţi, ministrul Transporturilor, Răzvan Cuc, 

adăugând că termenul de finalizare este 2021, anunță AGERPRES. 

"În 2017 s-au scos foarte multe proiecte noi, printre care se numără şi Centura Bucureşti la profil 

de autostradă. Luni (26 august n.r.) vom semna ultimul contract. Centura Bucureştiului a fost 

împărţită în trei secţiuni, două au fost semnate şi ultima secţiune o vom semna luni. La ora 10:00 

se va semna contractul cu antreprenorul, este o firmă din Turcia cea care a câştigat. Deci, toată 

centura pe sud, 50 de kilometri noi de centură la profil de autostradă...", a spus Cuc la Realitatea 

TV. 

El a menţionat că perioada de proiectare este de 12 luni pe acest contract, iar cea de execuţie de 

24 luni, în condiţiile în care celelalte două contracte au fost semnate anterior. 

"Perioada de proiectare se poate diminua, dacă avem constructori serioşi o pot diminua la 4-5 

luni şi atunci poate să înceapă şi execuţia mult mai rapid. Cred că undeva în 2 ani şi jumătate, în 

2021, va fi gata noua centură la profil de autostradă (...) este un obiectiv nou nu vorbesc de 

centura existentă. Este inelul zero. Pe nord, centura existentă, parte din ea a fost extinsă la patru 

benzi, dar suplimentar am dat drumul la proiectare şi execuţie, la fel şi la noua centură la profil 

de autostradă, deci, practic închidem tot inelul", a explicat şeful de la Transporturi. 

Întrebat când va avea Capitala o centură integrată pe toată suprafaţa oraşului, Cuc a răspuns: 

"Există proceduri. Eu ca să dau drumul la o construcţie trebuie să lansez o procedură de achiziţie, 

nu pot să dau încredinţare directă". 
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Potrivit sursei citate, constructorii desemnaţi pentru Centura pe sud a Capitalei sunt o firmă 

turcească pe lotul 1 şi 2, iar pe lotul 3 o firma grecească. "Pe nord este lansată procedura de 

proiectare şi execuţie. Aşteptăm depunerea ofertelor, le vom evalua imediat şi vom semna 

contractele", a mai spus ministrul Transporturilor. 

(sursa:stiripesurse.ro) 

 

 

 Autorizaţia de construire pentru ”ciotul” de 4,5 km de pe A3 a expirat, 

pentru că lucrările nu au început în 2 ani 

Bucata de 4,5 kilometri din autostrada A3, între Aeroportul Transilvania (Ungheni) și sud-vestul 

orașului Târgu Mureș (plus drum legătură conexiune cu zona Promenada Mall/Metro), nu se va 

construi prea curând, întrucât autorizația a expirat, informează Asociația Pro Infrastructura. 

Licitația a fost lansată acum aproape 3 ani, pe 21.10.2016, iar autorizația de construire a fost 

emisă în aprilie 2017. Ea a expirat în aprilie 2019, ea fiind condiționată de începerea lucrărilor în 

cel mult doi ani de la emitere. Cel mai probabil trebuie obținute din nou toate avizele, 

autorizațiile și certificatul de urbanism, potrivit postării Pro Infrastructura pe Facebook. 

"Pe-atunci părea a fi un proiect gestionat responsabil de statul român, birocraţia fiind rezolvată 

înainte de semnarea contractului. Dar ulterior totul s-a transformat într-un FIASCO.Echipa care a 

gestionat licitaţia a luat nenumărate decizii eronate, întoarse în repetate rânduri de judecători în 

urma contestaţiilor celor doi antreprenori rămaşi în cursă (Strabag şi Itinera).  Şi telenovela nu s-

a terminat, depăşindu-se inclusiv termenul de valabilitate a ofertelor (30.11.2018). Sunt şanse 

mari de anulare după ani întregi de chin", anunţă ONG-ul, pe Facebook. 

Asociația mai scrie că echipa care a gestionat licitația a luat nenumărate decizii eronate, întoarse 

în repetate rânduri de judecători în urma contestațiilor celor doi antreprenori rămași în cursă 

(Strabag și Itinera). 

(sursa:Digi24) 
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 Secretariatul General al Guvernului vrea să cumpere echipamente IT de 

peste 1,7 milioane lei 

Secretariatul General al Guvernului vrea să achiziționeze calculatoare și echipamente de 

rețea, cum ar fi calculatoare, laptop-uri, imprimante, echipamente de prelucrare grafică și 

de comunicație. Valoare estimată a contractului este de 1.731.935 de lei. 

Conform portalului on-line al Sistemului Electronic de Achiziții Publice (SEAP), Secretariatul 

General al Guvernului (SGG) a pornit o procedură de achiziție pentru echipamente de tehnică de 

calcul: staţii de lucru desktop - 60 bucăți, staţii de lucru mobile-10 bucăți, staţii de lucru mobile 

pentru prelucrare grafică și staţii de lucru desktop prelucrare grafică - 12/1 buc. 

Totodată, în contractul de achiziție mai figurează și intenția de cumpărare a patru imprimante 

multifuncționale color și 13 imprimante pentru grup de lucru cinci de utilizatori.  

Primul lot al achiziției, care include echipamentele de tehnică de calcul, echipamentele grafice și 

imprimante are o valoare estimată de 1.027.715 de lei. 

Contractul mai conține un al doilea lot care include achiziționarea unor echipamente pentru 

infrastructura de comunicații: - acces Point WiFi - 10 bucăți; - upgrade soluţie WiFi Corp A 

Palat Victoria - 40 bucăți; - switch etbernet 24 porturi 1GB - 10 bucăți; - switch core datacenter - 

2 bucăți. 

Valoare estimată a lotului al doilea este de 704.220 lei. 

Anunțul SGG a fost publicat în SEAP pe 17 august, data limită pentru depunerea ofertelor fiind 

23 septembrie, iar contractul este de tip furnizare/cumpărare prin licitație deschisă. 

(sursa:Digi24) 
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 Plus 23% pentru sectorul de construcţii pe primele cinci luni. Facilităţile 

fiscale funcţionează. E bine sau rău? Facilităţile acordate constructorilor ar 

trebui translatate la tot ce înseamnă producţie în România. Mulţi deplâng 

deficitul comercial şi faptul că orice creştere de salarii se duce în import, însă 

puţini vin să pună pe masă un program 

 

Creşterea cu 23% a sectorului de construcţii pe primele cinci luni din 2019 arată că există 

rezultate atunci când este adoptat un program de impulsionare a unui sector prin facilităţi fiscale 

sau de altă natură.  

Oricine poate să critice, să spună că piaţa trebuie lăsată liberă, statul nu trebuie să intervină, „să 

distorsioneze“, etc., etc., dar iată că după doi-trei ani de stagnare, sectorul de construcţii 

înregistrează creşteri, iar firmele au putut depăşi dificultăţile legate de găsirea de angajaţi pentru 

că au putut oferi salarii mai mari.  

Facilităţile acordate constructorilor ar trebui translatate la tot ce înseamnă producţie în România. 

Mulţi deplâng deficitul comercial al ţării şi faptul că orice creştere de salarii se duce în import, 

însă puţini vin să pună pe masă un program. 

Să vină să spună: uite noi propunem asta. De bine, de rău, în ultimii ani au fost propuse 

programe. Nu a fost adoptată atitudinea „nu avem ce face, asta este economia de piaţă, 

investitorii ştiu mai bine şi dacă nu vin şi nu investesc, asta e“.  

În 2000, economia a fost relansată de reducerea la zero a impozitului la export. Era exact ceea ce 

aveau nevoie firmele, decapitalizate de inflaţia şi deprecierea masivă din anii 1997-1998. 

Există o pasivitate, în numele unor teorii prost înţelese, în anumite nuclee ale unor economişti 

români care în urmă cu peste 30 de ani proslăveau  partidul în ziarele centrale, o reacţie negativă 

faţă de ceea ce s-ar putea face prin iniţiative publice pentru a ghida finanţările în zonele unde 

economia românească are nevoie.  

Alţii însă au ales să propună politici şi programe. Cei care au stat cu mâinile în sân nu au venit cu 

altceva în loc, ci permanent au grijă să spună că nu e bine, că nu se poate, că orice măsură mai 

tare strică.  

Din păcate, de câteva luni nu mai apare nimic concret pe piaţă, nicio iniţiativă.  

Deşi se anunţă o revoluţie în politică, nu vedem carta revoluţionarilor, nu vedem revendicările. 

Ce vrem? Vrem salariu minim net de 1.000 de euro în România peste cinci ani? Vrem apă, 

canalizare, gaz metan în fiecare locuinţă din România? Vrem deficit bugetar zero? Vrem deficit 

comercial zero în industria alimentară? Vrem 200 de campusuri şcolare pe sistem integrat 9 AM-

4 PM, după modelul şcolii americane sau franceze din Bucureşti? Vrem 10 spitale regionale noi? 
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Vrem ca în 10 ani să avem o autostradă est-vest şi una de la nord la sud, între Bucureşti şi Iaşi? 

Bun. 

Dacă vrem una dintre toate acestea, atunci ce trebuie făcut? Ce propuneri sunt, ce măsuri se pot 

lua? Ce alternative sunt? Stânga, ce planuri aveţi? Dreapta, voi ce spuneţi, ce puneţi pe masă? 

Hai să le discutăm! 

Ce fac institutele de cercetare în economie din subordinea Academiei Române? Ce face ASE-ul? 

Că „nu e bine, nu e bine“, toţi putem să spunem. Unii au venit cu nişte propuneri pe care le-au şi 

adoptat: voucherele de vacanţă, TVA de 5% la hotelărie, impozit pauşal la hoteluri şi restaurante, 

facilităţi pentru constructori, Start-up România, împrumuturi pentru tineri pentru studii, titluri de 

stat pentru populaţie. Nu sunt bune? Poate nu sunt bune. Dar cu ce venim?  

Hai să vedem, ceilalţi cu ce veniţi? Să citim 50 de pagini de propuneri, de obiective şi de măsuri. 

Imaginaţi-vă România aşa cum o vreţi şi descrieţi drumul pe care vreţi să-l parcurgeţi. Ce 

business plan aveţi? Cum vedeţi România în cinci, în 10 ani? Ce puneţi pe masă?  

Nu contează până la urmă cine vine cu propunerile, ceea ce contează este exerciţiul de a-ţi asuma 

anumite obiective, de a dobândi un consens pentru acestea şi de a dezbate măsurile necesare.  

Programul de facilităţi pentru constructori este un exemplu care arată că poţi să influenţezi o 

piaţă dacă vrei. Poate că pe valul furiei se câştigă voturi pe termen scurt, însă pe termen lung 

doar cine construieşte câştigă. 

(sursa: Ziarul Financiar) 

 

 

 Categoria de contribuabili care nu va mai fi obligată se declare anual 

impozitul pe profit 

Conform celui mai recent proiect de ordonanţă iniţiat de MFF (Ministerul Finanţelor Publice), 

unităţile de cult nu vor mai fi obligate să depună anual declaraţia de impozit pe profit (formularul 

101). 

Proiectul pentru modificarea şi completarea Legii nr. 227/2015 privind Codul fiscal, pus recent 

în dezbatere publică de către MFP, prevede o serie de noi modificări, printre care şi că bisericile 

nu vor mai fi obligate la depunerea declaraţiei 101 privind impozitul pe profit. 
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Unitate locală de cult este definită ca o “unitate cu personalitate juridică, parte componentă a 

structurii organizatorice locale a unui cult religios, potrivit legii şi statutelor/codurilor canonice 

proprii, care obţine venituri, în conformitate cu legea de organizare şi funcţionare, şi conduce 

contabilitate în partidă simplă, în conformitate cu reglementările contabile aplicabile”, scrie în 

documentul oficial. 

(sursa: Ziarul Financiar) 

 

 

 

 Adrian Volintiru, director general al Romgaz: „Termocentralele Iernut şi 

Mintia vor contribui cu 8% la cifra de afaceri a Romgaz când vor fi gata“ 

 

Adrian Volintiru, director general al Romgaz: Noi nu suntem orientaţi spre creşterea ratei 

profitului, ci pe creşterea cifrei de afaceri şi a profitului în sine. În esenţă, vrem mai mult volum 

şi mai mult profit. Rata profitabilităţii ţine de mai mulţi factori şi de multe ori acei factori sunt 

subiectivi. În condiţiile în care Romgaz vinde pe piaţa reglementată, probabil că aceasta va 

scădea. 

Termocentrala de la Iernut are ca termen de finalizare primul semestru al anului 2020, iar 

pentru Termocentrala de la Mintia studiul de fezabilitate se va finaliza în septembrie-

octombrie. 

Romgaz (SNG), cea mai valoroasă companie a statului român la bursă şi cel mai mare 

producător de gaze naturale din România, cu afaceri de 2,9 miliarde lei în primul semestru din 

acest an, se află în proces de finalizare a primei investiţii în Termocentrala de la Iernut, a spus 

Adrian Volintiru, director general al Romgaz, în cadrul emisiunii de business ZF Live. 

„Termocentralele Iernut şi Mintia, când vor fi gata, vor avea o contribuţie de 8% la cifra de 

afaceri a Romgaz, luând în considerare actuala structură. În prezent suntem în plin proces de 

finalizare a primei investiţii în Termocentrala de la Iernut de 430 MW. În acelaşi timp, am 

terminat studiul de prefezabilitate şi este în derulare studiul de fezabilitate pentru cea de-a doua 

centrală pe gaz de la Mintia, judeţul Hunedoara. De asemenea, mai avem contact cu diverşi 

parteneri pentru a investi în diverse zone ale ţării”, a afirmat Volintiru. 

(sursa: Ziarul Financiar) 
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